[bookmark: _GoBack]Dear Professor LI Yu-Chieh:
Good day. My name is Xinyue Gu, and I am currently pursuing a Master’s degree in Painting at the Accademia di Belle Arti di Brera in Milan,Italy. I am writing with great sincerity to express my wish to pursue a doctoral degree under your supervision. I am deeply interested in your research on post-socialist Chinese art , and I sincerely hope to join your research team to carry out in-depth investigations into related topics.

My research will focus on how art reflects and influences collective values and social dynamics, and how it acts as a witness, promoter, or mirror of transformations in social ideology. Specifically, I plan to investigate the relationship between Chinese art and social change during the “85 New Wave”, examining how art participated in reconstructing cultural identity within the context of Sino-Western cultural integration.

In the course of my research, I have extensively read many of your articles published in journals such as Third Text and World Art, from which I have drawn great inspiration. In particular, your research on the autonomy of post-socialist Chinese art, Asian visual culture, and postcolonial narratives made me realize how visual art becomes an important arena for identity politics, cultural memory, and social critique. It has also strengthened my determination to continue in academic research. Your work on how art engages in curatorial practice and social participation under globalization and neoliberal systems has provided me with valuable perspectives, and has helped me to clarify a possible path to approach the “85 New Wave” from the intertwined perspectives of art history and sociocultural studies. I also hope, under your guidance, to further expand my understanding of contemporary Asian art theory and cultural politics.

During my Master’s studies in Italy, I systematically studied courses such as Philosophy of Art and History of Contemporary Art, immersing myself in profound theories and diverse art forms, and gradually establishing a theoretical understanding of the role art plays in cultural construction. Through discussions and exchanges with professors, I have increasingly clarified the issues that truly concern me: namely, how Chinese art expresses itself, responds to identity anxiety, and reconstructs its cultural stance in cross-cultural contexts, especially under the intensifying background of globalization and cultural exchange. In course projects, such as classroom discussions on the intersection of art and society, and collaborative research on contemporary art movements, my understanding has been greatly enriched, my research abilities enhanced, and my interest deepened in exploring identity politics and discursive strategies embodied by art in cross-cultural tensions. Therefore, I am all the more eager to join your research team, and apply my understanding to the study of mechanisms of identity reconstruction in Chinese art.

I am confident that my academic background and dedication to research make me a strong candidate for your team. I have enclosed my CV for your review. Thank you for your time. I look forward to your response.


Best regards,

Xinyue Gu

尊敬的李雨洁教授：

您好！我叫顾鑫悦，目前正在米兰布雷拉美术学院攻读绘画专业硕士学位。我怀着极大的诚意写信，表达希望在您的指导下攻读博士学位的愿望。我对您在后社会主义中国艺术方面的研究深感兴趣，诚挚希望能够加入您的研究团队，对相关课题进行深入探究。

我的研究将聚焦于艺术如何反映与影响集体价值与社会动态，以及它如何作为社会意识形态变迁的见证者、推动者或镜像。具体而言，我计划研究中国艺术在“八五新潮”时期与社会变革之间的关系，考察艺术在中西文化交融背景下如何参与文化认同的重构。

在研究过程中，我广泛阅读了您发表于 Third Text、World Art 等期刊的多篇文章，深受启发。特别是您关于后社会主义中国艺术自主性、亚洲视觉文化与后殖民叙事的研究，使我意识到视觉艺术如何成为身份政治、文化记忆与社会批判的重要场域，也让我更加坚定了继续深入学术研究的决心。您对艺术如何在全球化与新自由主义体制下进行策展与社会参与的研究，为我提供了极具价值的视角，也让我更加明确了从艺术史与社会文化交织的角度切入“85新潮”的可能路径，也希望在您的指导下，进一步拓展我对亚洲当代艺术理论与文化政治的理解。

在意大利攻读硕士学位期间，我系统学习了《艺术哲学》《当代艺术史》等课程，沉浸于深刻的理论与多样的艺术形式之中，并逐步建立起对于艺术在文化建构中所扮演角色的理论认知。通过与教授们的交流与研讨，我日益明确了自己真正关注的问题：即在全球化与文化交流不断加剧的背景下，中国艺术如何在跨文化语境中表达自我、回应身份焦虑，并重构其文化立场。在课程项目中，例如关于艺术与社会交叉的课堂讨论，以及合作研究当代艺术运动的任务，都大大丰富了我的理解，提升了我的研究能力，也激发了我深入探讨艺术在跨文化张力中所体现的认同政治与话语策略的兴趣。因此，我愈发希望能够加入您的研究团队，将我的理解应用到对中国艺术身份重构机制的研究中。

我相信，我的学术背景与对研究的投入，使我成为贵团队的有力候选人。随信附上我的简历，敬请查阅。感谢您宝贵的时间，期待您的回复。

此致
敬礼！

顾鑫悦
